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PROTOKÓŁ NR 44/22 
POSIEDZENIA KOMISJI SPRAW SPOŁECZNYCH I ZDROWIA  

RADY POWIATU W GRYFINIE 
- zdalny tryb obradowania-  

z dnia 26 października 2022 r. 
  
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 14.30 i trwało do godz. 15.30 w trybie zdalnym.  
W posiedzeniu udział wzięło 5 członków komisji (lista obecności - zał. nr 1), Starosta 
Gryfiński Wojciech Konarski, Naczelnik Wydziału Finansowo-Księgowego Sylwia Skrzyniarz, 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński i naczelnicy. Posiedzenie otworzył, stwierdził kworum  
i w trybie zdalnym obradowania poprowadził przewodniczący Sławomir Terebecki. Głównym 
tematem posiedzenia było analiza i opiniowanie projektów uchwał na XLI sesję Rady Powiatu 
w Gryfinie i Zapoznanie się z działaniami i problemami rozwiązywanymi przez Powiatowego 
Rzecznika Konsumentów. 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 44 posiedzenia Komisji Spaw Społecznych i Zdrowia Rady Powiatu  
w Gryfinie - zdalny tryb obradowania - został przedstawiony, stanowi zał. nr 2.  
 
Ad. 3  
Protokół nr 43/22 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia został przyjęty 
jednogłośnie (5 za, 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu  

i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień. 
 
Ad. 4 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na XLI sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 
 

I. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę w sprawie 
ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach  
i placówkach prowadzonych przez Powiat Gryfiński (druk nr 3/XLI); 

 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że projekt uchwały wymuszony jest przez ustawodawstwo, uległy zmianie 
zapisy Karty Nauczyciela tj. od 1 września br. wprowadzono funkcję nauczyciela mentora,  
a funkcja opiekuna stażu dla nauczycieli pozostaje jeszcze do 31 sierpnia 2027 r. Do tej 
zmiany, w uzgodnieniu ze związkami zawodowymi, zostaje podniesiona stawka dla 
nauczycieli sprawujących funkcję mentora i opiekuna stażu z 70,00 zł do 150,00 zł (protokół 
uzgodnień z dnia 19 października 2022 r.). Mentor i opiekun stażu to tożsame stanowiska, 
natomiast ustawodawca zmieniał stopnie awansu zawodowego. Opiekun stażu dedykowany 
jest tym nauczycielom, którzy rozpoczęli awanse przed wrześniem br. natomiast mentor 
dedykowany jest nauczycielom, którzy dopiero od 1 września br. rozpoczęli swoje staże, 
według nowych przepisów. Ograniczenie czasowe dotyczy jedynie funkcji opiekuna stażu  
tj. do 31.08.2027 r., po tym terminie wygaśnie i pozostanie tylko mentor. Skutek finansowy 
wynika ze zwiększenia stawki z 70,00 do 150,00 zł. Aktualnie w powiecie jest 18 nauczycieli, 
którzy się opiekują stażystami na różnych stopniach awansu zawodowego, w tym  
15 mentorów i 3 opiekunów stażu. Roczny skutek dla 18 nauczycieli o tych funkcjach 
wynikający ze wzrostu stawki tj. około 20 000 zł. Koszty te ponosi powiat. 
 



2 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia dotacji  

z przeznaczeniem na realizowane w 2022 roku prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków lub ujętym w gminnej ewidencji zabytków, położonym na terenie 
powiatu gryfińskiego (druk nr 4/XLI); 

 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że projekt uchwały powstał w odpowiedzi na II nabór wniosków  
o udzielenie dotacji, ogłoszony przez Zarząd Powiatu, na który wpłynął jeden wniosek.  
W tym roku zostały zwiększone środki na dotacje z 40 000,00 na 45 000,00 zł. Wpłynął 
wniosek Parafii Rzymskokatolickiej pw. MB Nieustającej Pomocy w Trzcińsku-Zdroju  
o dofinansowanie w wysokości 5 000,00 zł z przeznaczeniem na realizowane w 2022 roku 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku pn. „Renowacja  
i konserwacja obrazu olejnego na płótnie Nauczanie Marii w kościele parafialnym  
pw. MB Nieustającej Pomocy w Trzcińsku-Zdroju”. Zarząd zatwierdził do dofinansowania 
zadanie określone w ofercie oraz proponowaną kwotę dotacji, a ostateczną decyzję w sprawie 
udzielenia dotacji podejmuje Rada Powiatu w formie uchwały. 

 
Radna Joanna Kostrzewa zapytała, czy znana jest rzeczywista wartość konserwacji tego 
dzieła, bo dotacja jest chyba symboliczna. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że jest to kwota z części kosztorysu, ponieważ Parafia otrzymała środki  
od Konserwatora Zabytków. Całość konserwacji wyniesie około 20 000 zł. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta 
Lorenowicz-Bień. 
 
III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie rozpatrzenia skargi  

na działalność Starosty Gryfińskiego (druk nr 5/XLI);  
 
Przewodniczący Komisji Sławomir Terebecki powiedział, że sprawa jest jasna. Projekt 
uchwały uznaje pismo skarżącej za zasadne. Pani Sołtys została przeproszona, co prawda była 
informacja o przekazaniu odpowiedzi telefonicznie, ale nie było pisemnej. Zgodnie  
z wszystkimi wykładniami prawnymi terminy odpowiedzi pisemnej nie zostały dotrzymane. 
 
Radna Teresa Sadowska powiedziała, że sprawa jest dwutorowa. Zapewne Pani Sołtys nie 
chodziło żeby się skarżyć o termin, tylko chodziło o wykonanie chodnika. Jednak jak pismo 
przeszło przez Wojewodę to termin został wychwycony. Na tym generalnie skupiła się 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. 
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Starosta Gryfiński Wojciech Konarski okazało się, że nie dokonaliśmy na piśmie 
odpowiedzi dla Pani Sołtys i to jest clou sprawy. Nawet jeżeli Pani Sołtys chodziło  
o wykonanie drugiej części chodnika to jest całkowicie odrębna od tego sprawa. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa i Leśnictwa Karina Osińska. 
 
IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zajęcia stanowiska  

w sprawie wezwania Zastępcy Prokuratora Rejonowego w Gryfinie z dnia  
20 września 2022 r. (druk nr 6/XLI);  

 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że prokuratorzy zgodnie z przepisami 
mają obowiązek w stosunku do jst, w tym naszego powiatu, co kwartał badania tzw. aktów 
prawa miejscowego. Taką uchwałą jest podjęta 25 listopada 2021 r. przez Radę Powiatu 
uchwała w sprawie wprowadzenia zakazu używania jednostek pływających napędzanych 
silnikami spalinowymi na wodach Jeziora Strzeszowskiego położonego na terenie gminy 
Trzcińsko – Zdrój. Zdaniem Zastępcy Prokuratora Rejonowego w Gryfinie, która badała tę 
uchwałę, zapis jest niezgodny z zasadami techniki prawodawczej, ponieważ powtórzony 
został zapis dotyczący użycia łodzi do celów bezpieczeństwa publicznego (ratunkowych) na 
wodzie w uchwale, który widnieje w ustawie Prawo ochrony środowiska. Jest to naruszenie 
prawa, ponieważ technika legislacyjna mówi, że generalnie przepisów zapisanych w ustawie 
się nie powtarza, bez względu na to czy ludzie znają czy nie ustawę. Niewątpliwie zapis 
został powtórzony, ale w celu takim, żeby ludzie nie mylili tematu i nie wzywali 
niepotrzebnie policji, gdyby dochodziło ich zdaniem do łamania nakazu ciszy. Stąd  
po konsultacjach z kancelarią prawną warto w tej chwili nie zgodzić się ze stanowiskiem pani 
Prokurator. Jeżeli Prokuratura uzna, że nasze argumenty są niewystarczające, wówczas  
w dowolnym terminie może wnieść do Sądu Administracyjnego wniosek o uchylenie danej 
uchwały w całości lub w części. 
  

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Karina 
Osińska. 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Inspektor Wydziału Zarządzania Kryzysowego 

Krzysztof Krawczyk. 
 

V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej gminie Widuchowa i Mieszkowice (druk nr 7/XLI);  

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  

(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 
VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przekazania środków 

finansowych na rzecz Policji (druk nr 8/XLI);  
 



4 
 

Inspektor Wydziału Zarządzania Kryzysowego Krzysztof Krawczyk powiedział,  
że Komendant Powiatowy Policji w Gryfinie zwrócił się z wnioskiem o podpisanie aneksu do 
umowy nr 3/ZK/2022 zawartej w dniu 29 marca 2022 r. w Gryfinie pomiędzy Powiatem 
Gryfińskim a Komendą Wojewódzką Policji w Szczecinie w celu zmiany przeznaczenia 
przyznanych przez Powiat środków finansowych. Zamiast zakupu samochodu środki 
finansowe w wysokości 20 000,00 zł zostaną przeznaczone na zakup analizatora  
do wykrywania narkotyków w organizmie człowieka. Kwota pozostałych 20 000,00 zł 
pozostanie w budżecie powiatu. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Zarząd przeprowadził dyskusję,  
w wyniku której zaproponował Radzie wykorzystanie dotacji na zakup analizatora, 
urządzenia, które jest potrzebne dla mieszkańców powiatu. Natomiast na pozostałe 
wnioskowane rzeczy jak zakup bieżących potrzeb typu niszczarka do dokumentów etc. czy 
alkomat, Zarząd nie podjął decyzji by je rekomendować Radzie, ze względu na to, że Policja 
jest instytucją rządową. Stąd w uchwale jest propozycja zmiany przeznaczenia części kwoty 
wyznaczonej w budżecie na zakup z samochodu na analizator. Kwota pozostałych 20 000,00 
zł pozostanie w budżecie powiatu. 
 
Radna Joanna Kostrzewa zapytała, czy jeden analizator wystarczy czy Policja potrzebuje 
ich więcej.  
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że nie wie, ale jest to dobry pomysł  
i zapytamy się Policji, czy potrzebuje jeszcze jedno takie urządzenie. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Posiedzenie opuścił Inspektor Wydziału Zarządzania Kryzysowego Krzysztof Krawczyk. 
 

VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  
na 2022 rok (druk nr 9/XLI);  

 
Naczelnik Wydziału Finansowo-Księgowego Sylwia Skrzyniarz powiedziała, że w części 
projekt uchwały dotyczy porządkowania spraw budżetowych, nasi dysponenci zostali 
zobowiązani do przeanalizowania swoich budżetów i złożyli stosowne wnioski odnośnie 
braków lub oszczędności w budżecie. Ich plany finansowe zostały uzupełnione jeżeli chodzi o 
energię, płace i odsetki od kredytów. Dodatkowo zostały uporządkowane środki w zakresie 
projektów realizowanych ze środkami unijnymi i PFRON, również zostały wprowadzone 
darowizny, umowy partnerskie i odszkodowania. W zakresie drogownictwa jest dość istotna 
zmiana w obrębie środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. W budżecie zaplanowane 
było ogólnie 900 000,00 zł na zadanie, a teraz tworzymy dwa odrębne zadania pn. „Remont 
drogi powiatowej nr 1381Z Widuchowa – Lubanowo, na odcinku o łącznej długości 1,2 km” - 
500 000,00 zł i „Remont drogi powiatowej nr 1387Z Chojna–Lisie Pole, na odcinku przejście 
przez m. Nawodna” - 400 000,00 zł. Drugie 900 000,00 zł (500 000,00 zł i 400 000,00 zł) 
jako wkład własny zostało zabezpieczone ze środków własnych powiatu. Ponadto 
zabezpieczone zostały środki w wysokości 410 000,00 zł na zwiększenie planu wydatków 
dotyczących zadania „Przebudowa ulicy Krasińskiego w Gryfinie” w związku z wnioskiem  
o waloryzację wynagrodzenia wykonawcy. Wprowadzone zostały środki z Ministerstwa 
Finansów w sprawie przyznania dodatkowych dochodów na 2022 rok z tytułu udziału we 
wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych - 4 076 607,20 zł oraz w sprawie 
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zwiększenia części oświatowej subwencji ogólnej na rok 2022 dla powiatu na zadania  
z zakresu oświaty. W wyniku dokonanych zmian w budżecie w zakresie dochodów, 
wydatków oraz przychodów zmniejszeniu ulega deficyt budżetu powiatu o kwotę 
2 700 000,00 zł. W projekcie budżetu zapisany był kredyt długoterminowy w wysokości 
2 700 000,00 zł, z którego zaciągnięcia Zarząd rezygnuje. Szczegółowo rozpisane zostało 
uzasadnienie do projektu uchwały. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2022-2039 (druk nr 10/XLI); 
 
Naczelnik Wydziału Finansowo-Księgowego Sylwia Skrzyniarz powiedziała,  
że konsekwencją poprzedniej uchwały dokonano zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Gryfińskiego na lata 2022-2039. Zmiany w dochodach i wydatkach w 2022 roku 
opisane zostały w tabeli nr 1 w objaśnieniach. Dodano przedsięwzięcie „Europejskie staże”, 
program Erasmus+. Dokonano zmiany w zakresie przedsięwzięcia „Przebudowa ulicy 
Krasińskiego w Gryfinie”. Wycofano się z realizacji przedsięwzięcia „Zawodowcy”, program 
RPO WZ na lata 2014-2020. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 
Gryfińskiego na lata 2022-2039 spowodowały modyfikacje w kształtowaniu się relacji z art. 
243 ustawy o finansach publicznych. Pełen zakres zmian obrazują załączniki nr 1 i 2 do 
niniejszej uchwały. 
 
Wideokonferencję opuściła Teresa Sadowska (5-1=4). 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Ad. 5 Zapoznanie się z działaniami i problemami rozwiązywanymi przez Powiatowego 
Rzecznika Konsumentów. 
 
Powiatowy Rzecznik Konsumentów Waldemar Mejna przedstawił informację z działalności 
Powiatowego Rzecznika Konsumentów w Gryfinie w okresie od 02.01.-21.10.2022 r., 
stanowiącą załącznik nr 3. 
 
Ad. 6 Sprawy różne, informacje, wolne wnioski. 
 
- brak. 
 
Na tym 44 posiedzenie Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia zakończono o godz. 15.30. 
 
 
Protokół sporządziła: 
 
Dominika Konopnicka 
 Przewodniczący Komisji 

 

 Sławomir Terebecki 


